
Sammenstilling – innspill fra møter oppstart forvaltningsplan Rondane – Dovre – Hemmeldalen - 
2021 

Sekretariat har gjennomført følgende møter i forbindelse med oppstart av forvaltningsplanarbeodet 

 Administrasjonen Sel, 13.04.21 
 DNT, 10.03.21 
 Dørålen, befaring, 22.06.21 
 FNF Innlandet, 19.04.21 
 Hamar, partsmøte, 07.06.21 
 Innlandet fylkeskommune, 06.05.21 
 Referansegruppa Sel, 13.04.21 
 Referansegruppe Dovre, 07.04.21 
 Referansegruppe Folldal, 20.04.21 
 Referansegruppe Ringebu Sør-Fron 

Nord-Fron, 06.05.21 

 Statsforvalteren, 25.03.21  
 Statsforvalteren, plangruppa, 06.05.21 
 Statskog SF, 19.04.21 
 Åpent møte Dovre, 07.04.21 
 Åpent møte Folldal, 20.04.21 
 Åpent møte Ringebu; Sør-Fron; Nord-

Fron, 27.04.21 
 Åpent møte Sel, 13.04.21 
 Åpent møte Stor-Elvdal, 29.04.21 
 Åpent møte Åmot, 22.04.21 

 

DNT sin rolle her burde vært tydligere framstilt i prosjektplanen. 
 
Viktig for DNT å kunne utvikle hyttene. Standarden er ofte ikke bra nok for dagens 
samfunnsbehov – behov for utvikling.  

 Viste til at turisthyttene er en lovlig og ønsket aktivitet. 
 DNT har satt fokus på klimatiltak, f.eks. minikraftverk ved turisthyttene. 
 Se på datoer for kvisting av ruter -behov for en gjennomgang av alle datoer for bruk av 

veger og ruter - lokale forhold endrer seg: Snøforhold, opne elver og bekker - gir behov for 
å endre ruter – praktiske endringer. Bruken av parkeringen på Spranget. 

 Telting ved og rundt turisthyttene. 
 Vintertransport på nordsida av Ula mellom Mysusæter og Spranget er utfordrende når det 

gjelder terreng, snøforhold, problem med varmehol på myrene. 
 Behov for ny bru over Ula 

Kommentar fra sekretariatet: 
DNT er listet opp på linje med andre parter/aktører i verneområdene. 
 
Innspillene fra DNT er temaer som er naturlig å behandle i en rullering av forvaltningsplanen. 
Dette må skje innenfor rammene av verneforskriftene.  
 
Miljødirektoratet har sendt et eget brev om klimatiltak og andre tiltak ved DNT sine turisthytter, 
som også gir føringer for nasjonalparkstyret sin forvaltning. 
 
Ha et felles kart, selv om det nå skal lages en forvaltningsplan for hvert verneområde 
Om det er vurdert bruk av ferdselstellere i Hemmedalen naturreservat. 
Kommentar fra sekretariatet: 
Det er fornuftig å utarbeide felles temakart, på tvers av grense for de ulike verneområdene. Karten 
blir lagt inn som vedlegg i «Forvaltningsplan på nett». 
 
Ferdselstellere i Hemmeldalen NR er ikke vurdert som aktuelt nå, men kan bli aktuelt hvis en 
registrerer vesentlige endringer i ferdselen. 
 



Opptatt av at den lokale bruken ikke må fortrenges. Mye besøk gir restriksjoner også på den lokale 
bruken, jf. uttale til Besøksstrategien for Dovrefjell. 
 
Imøteser klargjøring av byggeregler. 
 
 Guiding og organisert ferdsel – bedre kontroll på adferden. 
 
 Legge til rette med informasjon der brukerne er - få på plass en brukervennlig oversikt over hva 
som er lov og ikke lov. 
 

 Ad Kongevegen: 
o Beiteinteressene føler økt ferdsel som et problem – beitedyra blir jaget til bygds. 
o Villrein blir fortrengt, tapte inntekter. 

 Dørålsvatnet lite trafikk – ønsker å skjerme bruken her. 
 Villreinen blir fortrengt fra lavereliggende beiter. 

Kommentar fra sekretariatet: 
Forvaltningsplanen kan i liten grad skille mellom lokal bruk og annen bruk av verneområdene. 
 
Det er viktig å få på plass entydige regler for behandling av byggesaker etter verneforskriftene. 
 
Informasjon, ferdsel og organisert ferdsel blir viktige tema i rulleringen av forvaltningsplanen. 
 
Tok opp spørsmål om organiserte rideturer. Mente at det er greit med søknadsplikt, men at 
det ikke kategorisk må gis avslag. 
Kommentar fra sekretariatet: 
Organisert bruk av hest blir et tema i forvaltningsplanen. Gjeldende forvaltningsplanen gir en viss 
åpning for å godkjenne søknader om organisert bruk av hest. 
 
Er det andre arter enn villrein som er utsatt? 
 
Ny bruk gir slitasje, forstyrrelse og belastninger på landskapet. 
 
Skepsis fra innbyggere og næringsliv – vernet er konfliktfylt – viktig med forståelse for 
vernet 
 
Teknologien utfordrer allemannsretten og landskapet  
 Hyttebrukerne blir ei større og større gruppe. Mer taleføre, bedre organisert – også en 

utfordring, krav om økt tilrettelegging løyper, brøyting m.m. 
Innspill til reglene for / begrensningen på organisert ferdsel. 

 Turer med lokale guider bør anerkjennes som et verktøy for forvaltningen, gjerne settes i 
offentlig system. 

Er målet å gjenopprette villreintrekket nord-sør over Ula…? 
Kommentar fra sekretariatet: 
I tillegg til villrein vil f.eks. rovfugl og vårmarksfugl være tema/arter som berører 
forvaltningsplanarbeidet. 
 
Må være et mål med forvaltningsplanarbeidet å skape økt forståelse for vernet. 
 
Ferdsel, stier og løyper blir et tema i forvaltningsplanen – balansen mellom tilrettelegging og 
ivaretaking av verneverdiene. 



 
Sikring av villreinens leve- og trekkområder er det viktigste temaet i forvaltningsplanarbeidet. 
Villrein er et gjennomgående verneformål for alle verneområdene. 
 
De fleste fritidsfester har klausuler som forbyr inngjerding. I noen tilfeller er det likevel etablert 
lokale retningslinjer. Disse må så fall ikke være i strid med vernereglene. 
Kommentar fra sekretariatet: 
Det er hensiktsmessig at de lokale retningslinjene for gjerding er i tråd med forvaltningsplanene. 
 
Kan forvaltningsplanen legge føringer utenfor verneområdene? 
 
 Omlegging av stier fortsatt et tema? 
 Spranget – Rondvassbu – oppdaterte tall. Kan et bussregime være aktuelt? 
 Nedlegging i Rondvassbu? 
Kommentar fra sekretariatet: 
Forvaltningsplanen gjelder innenfor verneområdene. 
 
Sett bort fra omlegging av stier, vil disse temaene ikke være gjenstand for behandling i 
forvaltningsplanarbeidet.  
 
Organisert ferdsel og DNT si tilrettelegging. Ser at det er økende terrengslitasje i Dørålen. 
 
Det er avdekt en del feil når det gjelder opplisting av gnr./bnr. 
 
Byggesak – viktig å skille ulike målemetoder for BYA og BRA, slik at folk ikke blir unødvendig 
mistenkeliggjort for brudd på verneregler og vilkår satt i vedtak 
Kommentar fra sekretariatet: 
Ferdsel og tilrettelegging blir et tema i forvaltningsplanarbeidet. 
 
Det er viktig å få på plass entydige regler for behandling av byggesaker etter verneforskriftene. 
 
Sekretariatet vil sende et eget brev til statsforvalteren om feil og mangler når det gjelder gnr./bnr.  
 
Tok opp forholdet til Fylkesdelplan for Rondane (nå Regional plan for Rondane Sølnkletten), og om 
denne gir føringer for forvaltningsplanen. 
 
Betenkt over sentralisering, og viss forvaltningsplanene blir laget over samme mal, uten å ta 
hensyn til at verneområdene er forskjellige. Jf. diskusjonen før 2010 – særegenhetene må ikke 
forsvinne. Det må være utgangspunktet for planarbeidet. 
Kommentar fra sekretariatet: 
Regional plan er først og fremst en ramme for kommunenes arealplanlegging. 
 
Den enkelte verneforskrift er utgangspunktet for forvaltningsplanarbeidet. 
 
Spørsmål om gjennomføring av brukerundersøkelsen, og hva 
svarene/dataene skal brukes til.  
 
Ønsker å få en oversikt over den enkelte komunes og det enkelte fjellstyres andel av 
arealet i verneområdene. 
 



Viktig med klare regler for hva som er vedlikehold, reperasjon eller skjøtsel, jf. sak om 
buer i Vulufjell. 
Kommentar fra sekretariatet: 
Brukerundersøkelsen gir et oppdatert kunnskapsgrunnlag om ferdsel og de besøkendes bruk av 
verneområdene. 
 
Det vil bli gitt relevante arealoversikter for verneområdene. 
 
Det er viktig å få på plass entydige regler for behandling av byggesaker etter verneforskriftene 
 
Det skjer ikke mye nyregistreringer av kulturminner i verneområdene, og deler av verneområdene 
framstår om hvite flekker i databasene. Kunnskapsgrunnlaget er derfor stedvis mangelfullt. 
(kulturminner) 
 
Fylkeskommunen er positiv til skjøtselsplanarbeid på Kongevegen, men savner en tettere 
kopling til det overordna strategiarbeidet. 
 
…men særlig ferdsel kan enkelte steder utgjøre en trussel for kulturminnene 
 
Savner en felles arena for å drøfte forvaltning av verneområder og oppfølging av regional 
plan. 
 
Kommentar fra sekretariatet: 
Innspillene blir tatt til orientering. Fylkeskommunen har mulighet for å legge til rette for en felles 
arena gjennom oppfølging av regional plan.  
 
Kulturminner blir et viktig tema arbeidet med forvaltningsplanen. 
 
Oppsummering befaring Dørålen 
 Sekretariatet for Rondane-Dovre nasjonalparkstyre utarbeider en mer detaljert plan 
for ytterligere tiltak langs Dørålsetervegen, i samråd med vegstyret, og andre lokale 
brukerinteresser.. 
 Sekretariatet for Rondane-Dovre nasjonalparkstyre tar initiativet til en oppdatering av 
informasjon om verneområdene på turisthyttene. 
 Viktig med et samarbeid mellom turistvertene i Dørålen og forvaltningen om tiltak som 
gjelder informasjon, tilrettelegging og kanalisering. 
Kommentar fra sekretariatet: 
Innspillene blir fulgt opp i arbeidet med forvaltningsplan, jf. det som er sagt om ferdsel, 
kanalisering og tilrettelegging. 


